
        
 

Invitation for Nominations 
Community Sport Medicine Physician of the Year  

 

The Canadian Academy of Sport & Exercise Medicine (CASEM) invites nominations for the Community 
Sport & Exercise Medicine Physician of the Year.  This annual award recognizes a physician who provides 
outstanding service to their sport & exercise community, grass roots recreational athletes, competitive 
athletes, local sport organizations or promoting physical activity for all. 
 
Nomination Criteria 
 
This award recognizes a physician who exemplifies exceptional dedication to their local sports and 
exercise community, demonstrated through initiatives such as: 
 

✓ Supporting recreational and competitive athletes and teams at all levels of ability; 
✓ Support for local sports organizations;  
✓ Providing local sport event coverage; 
✓ Promoting physical activity for all; 
✓ Providing lectures to the community on sport medicine and physical activity topics; 
✓ Teaching on sport and exercise medicine topics for local health care providers; and 
✓ Leading by example in terms of living a healthy and active lifestyle. 

 
Emphasis will be given to local support for the candidate and as such recommendations from non-medical 
community members will be given extra consideration. 
 
 

1. Nominations should be submitted must be submitted by a CASEM member in good standing (any 
category of membership) via the CASEM Awards Nomination Form.  
 
2. There is no restriction on the number of nominations that can be made by an individual or group. 
 
For each award, you are asked to submit a one page letter outlining why the nominee is a candidate for 
this award as well as the option to also submit a short bio or CV on the nominated candidate 
 
 

Final list of nominations will be received and reviewed by the CASEM Awards Committee and Board of 
Directors for final selection. 

 

Final list of nominations will be received and reviewed by the Board of Directors and the award winner will 
be presented with a certificate of recognition at the Annual General Meeting of the CASEM membership. 

 
 
Notification: 
Members will be notified of the Award by e-mail/phone. The award winners will be announced at the CASEM 
Annual General Meeting and details of the Award will then be placed on the CASEM website. The award 
winner will be presented with their award at the CASEM Gala evening Dinner and Dance of CASEM’s Annual 
Scientific Symposium. 



        
 
Timelines: 
Proposals should be submitted through the CASEM Awards Nomination Form. Any questions regarding 
the nomination process can be sent to admin@casem-acmse.org.  
 
Final list of nominations will be received and reviewed by the CASEM Awards Committee and Board of 
Directors for final selection.  
 
The announcement of the award will be made at CASEM’s Annual General Meeting and and the Award 
winner will be presented their award at the CASEM Gala evening Dinner and Dance of CASEM’s Annual 
Scientific Symposium.  
 
 

Conflict of Interest: 
Any Board or Awards Committee member who puts forward a nomination must exclude him/herself 
from the final voting. 
 
 

 
Invitation de Nomination 

Prix en Médecine Sportive Communautaire  
 
L'académie canadienne de la médecine du sport et de l'exercice (ACMSE) invite les présentations 
de candidatures pour le prix en médecine sportive communautaire. Ce prix annuel reconnaît un 
médecin qui a fourni des services exceptionnels à leur communauté sportive, les athlètes 
amateurs, les athlètes compétitives, les organisations sportives locales ou la promotion de 
l'activité physique pour tous. 
 
Cet prix reconnait un médecin qui offre un service exceptionnel à sa communauté locale des sports et de 
l'exercice, ce qui inclut notamment: 
 

✓ Soutenir les athlètes et les équipes récréatives et compétitives à tous les niveaux de capacité; 
✓ Soutien aux organisations sportives locales;  
✓ Fournir une couverture d'événements sportifs locaux; 
✓ Promouvoir l'activité physique pour tous; 
✓ Présenter des conférences à la communauté sur des sujets de médecine sportive et d'activité 

physique; 
✓ Enseignement sur des sujets de médecine du sport et de l'exercice pour les fournisseurs de soins 

de santé locaux; et 
✓ Montrer l'exemple en termes de vie saine et active. 

 
L'accent sera mis sur le soutien local du candidat et, à ce titre, les recommandations des membres de 
la communauté non médicale seront prises en considération 
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1. Les nominations doivent être soumises par un membre en règle de l'ACMSE (quelle que soit sa 

catégorie d'adhésion) via le Formulaire de nomination des Prix de l'ACMSE. 
 

2. Il n'y a aucune restriction sur le nombre de nominations qu'une personne ou un groupe peut 
soumettre. 
 

Pour chaque prix, il vous est demandé de soumettre une lettre d’une page expliquant pourquoi la 
personne proposée mérite ce prix. Il est également possible de joindre une courte biographie ou un CV 
du candidat. 
 
 

La liste finale des nominations sera reçue et examinée par le Comité des Prix de l'ACMSE et le Conseil 
d'administration pour la sélection finale. 

La liste finale des nominations sera reçue et examinée par le Conseil d'administration et le lauréat du prix 
se verra remettre un certificat de reconnaissance lors de l'Assemblée générale annuelle des membres de 
l'ACMSE. 
 
Notification :  
Les membres seront informés du Prix par courriel/téléphone. Les lauréats des prix seront annoncés lors 
de l'Assemblée générale annuelle de l'ACMSE et les détails du Prix seront ensuite publiés sur le site web 
de l'ACMSE. Le lauréat du prix recevra son prix lors du dîner-gala de l'ACMSE, qui fait partie du Symposium 
scientifique annuel de l'ACMSE. 
 
Étapes : 
Les propositions doivent être soumises via le Formulaire de nomination des Prix de l'ACMSE. Toutes les 
questions concernant le processus de nomination peuvent être envoyées à admin@casem-acmse.org. 
 
La liste finale des nominations sera reçue et examinée par le Comité des Prix de l'ACMSE et le Conseil 
d'administration pour la sélection finale. 
 
L'annonce du prix sera faite lors de l'Assemblée générale annuelle de l'ACMSE et le lauréat du prix recevra 
son prix lors du dîner-gala et de la soirée dansante de l'ACMSE, qui fait partie du Symposium scientifique 
annuel de l'ACMSE. 
 
Conflit d'intérêts :  
Tout membre du Conseil d'administration ou du Comité des Prix qui propose une nomination doit 
s'exclure lui-même du vote final. 
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